## 臺南市楠西區

# 統計要覽

THE STATISTICAL ABSTRACT OF NANSHI DISTRICT, TAINAN CITY 2013

臺南市楠西區公所編印 103年07月

TAINAN CITY NANSHI DISTRICT, July 2014

### 凡例

- 1、本刊編印之目的,為提供本區一般概況資料及重要施政成果,以供各有關機關執行公務之參考應用。
- 2、本刊之資料來源,部份取材於本區各業務單位,統計報告表間有部份資料,則由市政府 主計處統計年報提供。
- 3、本刊所列資料,以民國102年為主,但為便於明瞭施政進展情形,將近數年各項總數併列以資比較,藉資察往知來。至於各年數字若與以前年度出刊各版有出入者,以本刊所列數字為準。
- 4、 本刊計分土地、人口、行政組織、農林漁牧、工商業及區建設、財稅、教育文化、衛生及社會福利等9類41表。本年報於各類統計表前,增加提要分析及佐以統計插圖,以增進使用資料者之瞭解。
- 5、 本刊年報所列度量衡單位,一律採用公制,如有原非公制者,均經換算為公制,以資劃一,如有特殊情形而採用其他單位者,以分別予以註明,表內數字太長者,其單位均儘量提高,尾數四捨五入,故部份總數與細數之間,或有未能吻合情事。
- 6、本刊所用符號代表意義如下:
  - 「一」表示無數值。
  - 「--」表示無意義數值。
  - 「…」表示數字不明或尚未產生資料
  - 「0」表示有數值而不及一個單位。

#### EXPLANATORY NOTE

- 1. The purpose of the magazine published in order to provide a general overview of the area information and important policy outcomes, for each of the relevant authorities to perform official duties of the reference application.
- 2 All data contained in this yearbook, the majority drawn from the various business units of the district, between statistical report form that some information from the Tainan city government to provide yearbook reports, Accounting and Statistics.
- 3 Information listed in the publication, mainly in 2013, but the case is easy to understand the progress of the policy, the total number of years as far as possible nearly side by side for comparison. As if each of the figures published in the Yearbook differ from those in previous years, with a number listed in the yearbook.
- 4 The yearbook scoring land, population, administrative organization, agriculture, forestry, animal husbandry and fisheries, industry, commerce and area construction, taxation, education, culture, health and social welfare class 41 Table 9. Given the various types of tables before this year, an increase of statistical analysis and accompanied by illustrations to enhance the understanding of those who use the data.
- 5. The measure units used in this abstract are of metric system, but those units applied in the summary which can not convert to metric system are remarked respectively. If conditions are special, we use another unit and note it. If the figures in the table are long, we lift the unit count 5 and higher fractions as units and disregarding the rest. Therefore the total number doesn't always coincide with the detail number.
- 6. The following symbols are used throughout the publication:

「—」 means no figures.

「--」 means figures provided are meaningless.

 $\lceil \cdots \rfloor$  means figures not yet available.

 $\lceil \bigcirc \rfloor$  means figure is below half a unit.

### 目 錄

壹、	土地
----	----

提要分析	1- 1
1-1 區境界	13
1-2 已登記土地面積	14
1-3 實施三七五減租後佃農購買耕地面積與戶數	18
1-4 實施三七五減租成果	19
1-5 土地徵收面積	1-10
貳、人口	
提要分析	2- 1
2-1 現住戶數人口密度及性比例	24
2-2 戶籍動態	26
2-3 現住人口之年齡分配	2-12
2-4 現住人口之年齡結構	2-14
2-515 歲以上現住人口之教育程度一按年齡別分	2-16
2-6 現住人口之婚姻狀況-按年齡別分	2-20
<b>多、行政組織</b> 提要分析	3- 1
3-1 區公所員工按職等別及性別分	
3-2 區公所員工按教育程度分	36
3-3 區公所員工按年齡分	38
肆、農林漁牧	
提要分析	4- 1
4-1 耕地面積	44
4-2 農戶人口數	46
4-3 稻米收穫面積及生產量	48
4-4 農產品收穫面積及生產量	4-10
4-5 水產養殖面積	4-18
4-6 現有家畜數	4-20
4-7 家畜屠宰頭數	4-22
4-8 乳母牛頭數及產乳量價值	4-24
4-9 現有家禽數量	4-26

### 伍、工商業及鎮建設

提要分析	5- 1
5-1 營運中工廠家數	54
5-2 都市計畫區面積及人口	58
5-3 都市計畫公共設施用地已闢建面積	5-10
5-4 自來水供水普及率	5-12
陸、財稅	
提要分析	6- 1
6-1 歲入預決算按來源別分	64
6-2 歲出預決算按政事別分	66
柒 <b>、</b> 教育文化	
提要分析	7- 1
7-1 境內國民中學概況	
7-2 境內國民小學概況	
捌、衛生環保	
提要分析	8- 1
8-1 醫療機構及其他醫事機構開(執)業醫事人員數	84
8-2 醫療院所數及各類病床數、救護車輛數	88
8-3 預防接種工作	8-14
8-4 藥商家數	8-20
玖、社會福利及社會治 <del>安</del>	
提要分析	9- 1
9-1 宗教教務概況	93
9-2 推行社區發展工作成果	94
9-3 身心殘障人數	98
9-4 低收入戶戶數及人數	9-14
9-5 辦理調解業務概況	9-16
9-6 獨居老人人口數	9-20

### 中華民國 102 年

### 臺南市楠西區統計要覽

編 輯 者:台南市楠西區公所會計室

工作人員:會計主任沈佳潔

發行者:臺南市楠西區公所

聯絡電話: 06-5751615#

出版日期:中華民國 103 年 7 月